

國立暨南國際大學東南亞學系 111 學年度博士班學科資格考

【泰國國家專題】書單

書單公告日 2023.1.5

最遲請於 2023.7.5 前完成考試

(預計考試前 1 個月請填送考試申請單，考試日期申請後不得更改)

【第一部分】

顧長永，《泰國：拉瑪九世皇六十年》(台北：巨流出版，2010)。

宋鎮照、洪鼎倫 主編，《泰國政治經濟與發展治理：皇室軍權、區域經濟與社會族群視角》(台北：五南出版，2017 年 11 月)。

宋鎮照、洪鼎倫、譚偉恩主編，《泰國發展進行式：政治、經濟與社會文化整合》(臺北：五南出版，2018 年 11 月)。

宋鎮照、陳珉翰 主編，《翻開泰國新篇章：穩中求新、變中求創、順中求昇》(台北：五南出版，2019 年 11 月)。

Benjamin Zawacki, *Thailand: Shifting Ground between the US and a Rising China* (London: Zed Books, 2017 and 2021 2nd version)。中文有翻譯本 陳芬雯譯，《泰國：美國與中國間的角力 在夾縫中情生存的東南亞王國》(台北：馬可孛羅出版，2019)。

John Funston, ed., *Divided over Thaksin: Thailand's Coup and Problematic Transition* (Chiang Mai: Silkworm Books, 2009).

Duncan McCargo and Ukrist Pathmanand (eds), *The Thaksinization of Thailand* (Copenhagen: Nordic Institute of Asian Studies, 2005)

Chaloemtiarana, Thak, *Thailand: The Politics of Despotism Paternalism*. New York: Cornell Southeast Asia Publications, 2007.

Missingham, Bruce. D., *The Assembly of the Poor in Thailand: From Local Struggles to National Social Movement*. Chiang Mai: Silkworm Books, 2003.

Andre Ufer, *Rethinking Good Governance in Developing Economies: Institutions, Governance and Development in Thailand* (Baden: Nomos, 2008).

Kevin Hewison, "Thailand: An Old Relationship Renewed," *The Pacific Review*, vol.31, no.1 (2018), pp.116-130.

Joseph Harris, "Who Governs? Autonomous Political Networks as a Challenge to Power in Thailand," *Journal of Contemporary Asia*, vol.45, no.1 (2015), pp.3-25.

Kevin Hewison, "Black Site: The Cold War and Shaping of Thailand's Politics,"

Journal of Contemporary Asia, vol.50, no.4 (2020), pp.551-570.

陳鴻瑜，〈泰國華人與政治關係之歷史分析〉，《興大歷史學報》，第 34 期（2020 年 12 月號），頁 101-138。

Veerayooth Kanchoochat, Trin Aiyara, and Bank Ngamarunchot, “Sick Tiger: Social Conflicts, State-Business Relations and Exclusive Growth in Thailand,”
Journal of Contemporary Asia, Vol.51, No.5 (2021), pp.737-758.

【第二部分】

Chachavalpongpun, Pavin, ed. 2014. *"Good Coup" Gone Bad: Thailand's Political Developments since Thaksin's Downfall*. Singapore: Institute of Southeast Asian Studies.

Doner, Richard F. 2009. *The Politics of Uneven Development: Thailand's Economic Growth in Comparative Perspective*. Cambridge: Cambridge University Press.

Ferrara, Federico. 2015. *The Political Development of Modern Thailand*. Cambridge: Cambridge University Press.

Funston, John, ed., 2009. *Divided over Thaksin: Thailand's Coup and Problematic Transition*. Chiang Mai: Silkworm Books.

Hewison, Kevin. 2014. "Considerations on inequality and politics in Thailand," *Democratization* 21(5): 846-66.

Marshall, Andrew MacGregor, 2014. *A Kingdom in Crisis: Thailand's Struggle for Democracy in the Twenty-First Century*. London: Zed Books.

Montesano, Michael J. and Pavin Chachavalpongpun, eds. 2012. *Bangkok May 2010: Perspectives on a Divided Thailand*. Chiang Mai: Silkworm Books.

Montesano, Michael J., Terence Chong, and Mark Heng Shu Xun, eds. 2019. *After the Coup: The National Council for Peace and Order Era and the Future of Thailand*. Singapore: Institute of Southeast Asian Studies.

Phongpaichit, Pasuk, and Chris Baker, eds. 2015. *Unequal Thailand: Aspects of Income, Wealth and Power*. Singapore: National University of Singapore Press

Ufer, Andre, 2008. *Rethinking Good Governance in Developing Economies: Institutions, Governance and Development in Thailand*. Baden-Baden: Nomos.

陳佩修，2009，*軍人與政治：泰國的軍事政變與政治變遷*，台北市：中央研究院人文社會科學研究中心亞太區域研究專題中心。

通猜·威尼差恭著，袁劍譯，2016，*圖繪暹羅：一部國家地緣機體的歷史*，南京市：譯林。

Andrew MacGregor Marshall 著，譚天譯，2015，泰王的新衣：從神話到紅衫軍，泰國王室不讓你知道的祕密，台北市：麥田。

Shane Strate 著，譚天譯，2019，從暹羅到泰國：失落的土地與被操弄的歷史，新北市：聯經。

Benjamin Zawacki 著，楊芩雯譯，2019，泰國：美國與中國間的角力戰場，在夾縫中求存的東南亞王國，台北市：馬可孛羅。